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Zápis z jednání KV AVOŠ  
  

Datum konání:   24.1.2023 
Čas konání:    od 13:00 hod. 
Místo konání   online 

  

Program:  
 

1. Zahájení jednání KV AVOŠ  
2. Shrnutí událostí od posledního jednání KV AVOŠ  
3. Informace o plánovaných akcích 
4. Různé  
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Ad 1)  
Zahájení jednání – předsedkyně 
 

• Seznámení s programem a dohoda o způsobu jednání na dnešním zasedání. 

• Účast na přiložené prezenční listině. 
 

 
Ad 2) 
Shrnutí událostí od posledního jednání – předsedkyně 
  

• 9.12.2022 – PT RHSD - předsedkyně  

• 13.12.2022 – 7. jednání expertního týmu pro VOV – téma absolutoria – způsoby zkoušení, výklad zákona, 
srovnání zkoušení v jednotlivých školách  

• 14.12.2022 – 3. jednání Inovace oborové soustavy – NPI  

• 15.12.2022 – Refernet NPI – dr. Pytloun – vystoupení s příspěvkem o vzdělávání pedagogů v tématech 
green and digital TECH VOŠ  – propagace činnosti VOŠ 

• 5.1.2023 – jednání sekce školství UZS – předsedkyně – Unie zaměstnavatelských svazů se snaží školám 
pomoci, ale je tam rozmezí všech stupňů škol vč. celoživotní vzdělávání. Řeší se tam problémy každé 
z oblastí vzdělávání. 

 

Ad 3) 
Informace o plánovaných akcích – předsedkyně 

 
• 26.1.2023 – 8. jednání expertního týmu pro VOV – Praha 4 Pacovská  

• 2.2.2023 – 4. jednání IOS  
 
 
Ad4)  
Různé 

• Ing. Davídková  
o Vzhledem k tomu, že již před časem požádala paní Pražmová o odchod ze sekce pro projekty, 

uvolníme ji. Zároveň se stane čestnou předsedkyní KV AVOŠ.  Všichni souhlasí. 
o Z MŠMT odešla Ing. Lucie Svobodová.  Představení Ing. Svobodové. Předsedkyně navrhuje      

Ing. Lucii Svobodovou jako novou členku KV AVOŠ. Hlasování: souhlasí všichni zúčastnění, nikdo 
nebyl proti, nikdo se nezdržel hlasování. 

o Na každém zasedání KV AVŠ musíme hodnotit činnosti v jednotlivých sekcích. Předsedkyně si 
je vědoma toho, že práce v KV je náročnější, dovoluje si tedy na apelovat na členy KV, ať zváží, 
jestli mají sílu, energii, chuť a prostor pro to, aby tuto činnost vykonávali. Pokud někdo  nebude 
chtít dále spolupracovat, ať to oznámí předsednictvu – buď v rámci koordinačního výboru, nebo 
potom na valné hromadě, protože stanovy říkají, že ve chvíli, kdy rezignuje některý z členů 
koordinačního výboru, tak lze kooptovat někoho dalšího. Koordinační výbor nemůže nikoho 
odvolat z KV. 

o personální obsazení jednotlivých sekcí  
Sekce ekonomická: Mgr. Capek, Ing. Szabová  
Sekce humanitní: Ing. Hrubešová, JUDr. Pavel Petr  
Sekce pedagogicko-sociální: Ing. Johanis, Ing. Fiřtíková  
Sekce technicko – zemědělská: PhDr. Pytloun, Ing. Vacková  
Sekce projektů a VŠ: Ing. Davídková, Ing. Svobodová, Ing. Brožová 

o Chvála na portál VOV, na kterém AVOŠ garantuje kvalitu materiálů. Požádáme Ing. Nevosada 
z ČVUT o spolupráci na změnách na portálu. Důležité bude jednání s děkanem fakulty na ČVUT. 

o Probíhá příprava novelizace vyhlášky číslo 10 o vyšších odborných školách. 
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o Předsedkyně iniciovala schůzku s ministrem, který se schůzkou souhlasí, ale zatím není 
stanoven termín. Předsedkyně vyzývá všechny k větší spolupráci v rámci KV, protože jsou 
sekce, ze kterých nemá zpětnou vazbu, kterou potřebuje k jednání. Informace jsou potřeba 
k tomu, aby na případné dotazy mohla relevantně odpovídat. Zpětnou vazbu nemá 
předsedkyně například ze sekce pedagogicko-sociální. 

• Mgr. Stará MŠMT 
o Hodně teď bojujeme s MPSV na vypořádání připomínky jejich připomínky k paragrafu 102, kde 

jsme se domluvili, že součástí zkušební komise nebude oponent a vedoucí absolventské práce, 
s čímž oni zásadně nesouhlasí a na základě toho jsme začali více pátrat. Protože školský zákon 
říká, že absolutorium má 3 součásti, zkouška z odborných předmětů, zkouška z cizího jazyka a 
obhajoba, dále nám školský zákon říká, že zkušební komise má stálé členy, což je předseda, 
místopředseda a vedoucí studijní skupiny. Dalšími členy jsou učitel příslušného předmětu 
přísedící, který vyučuje daný předmět, odborník z praxe, vedoucí absolventské práce a 
oponent.  Komise tedy musí mít 9 členů, kteří tam celou dobu musí být a neexistuje, aby byla 
se stávalo, jako je to na většině VOŠek, že při obhajobě práce jsou jenom předseda, 
místopředseda, vedoucí učitel studijní skupiny a pak je tam oponent a vedoucí absolventské 
práce. Chybí tam ty další 3 pozice, chybí tam odborník z praxe, chybí tam vedoucí studijní 
skupiny a  zkoušející i přísedící. Takhle je napsaný zákon a bohužel vyhláška to nikde 
neupravuje. Tak jako je to třeba už u maturit, kde přímo vyhláška specifikuje to, že ne všichni 
tam musí být po celou dobu. S legislativou MŠMT a s paní předsedkyní bylo domluveno, že 
připomínku MPSV bude MŠMT akceptovat, ale ne plně, jenom částečně. 

o Do odstavce 1 paragrafu 102 přibyde nová věta, která je ve znění: Ředitel školy jmenuje 
vedoucího absolventské práce a oponenta, kteří zpracují posudky absolventské práce včetně 
návrhu jejího hodnocení.“ Protože kdyby některý (oponent nebo vedoucí práce) žádný posudek 
neodevzdal, tak je to v pořádku, protože vlastně školský zákon jim to dosud neukládá. 

o V odstavci 4 zůstane, že se ruší odborník z praxe a vedoucí absolventské, tedy vedoucí 
absolventské práce a oponent, ale přidává se tam věta: „Rozhodne-li tak ředitel školy, mohou 
být vedoucí absolventské práce a oponent práce dalšími členy zkušební komise.“ Takže bude 
záležet na tom, zda je tam ředitel školy bude chtít mít, nebo ne. Mgr. Stará si je vědoma, že to  
některým školám dělá problémy, takže z tohoto důvodu se úprava provádí -  a v případě, že 
ředitel školy rozhodne, že budou součástí zkušební komise, tak mají hlasovací právo. Provede 
se pouze úprava vyhlášky, že budou pouze u obhajoby absolventské práce, že nebudou u těch 
ostatních částí. 

o Současně bylo domluveno s  paní předsedkyní, že by se vytvořilo nějaké metodické doporučení 
o jednotném postupu při konání absolutorií, ale to bude návod, který nebude zavazující a bude 
zejména pro nově vznikající VOŠky jako zdroj inspirace. 

• Mgr. Heřmanová 
o Proč by měl být oponent a vedoucí práce přítomen při zkoušce z odborných předmětů? 

Odpověď Mgr. Stará: Je to takto uvedeno ve školském zákoně. 

• PhDr. Zoubková  
o Lékaři u absolutoria nemohou být přítomni celý den. Zdravotnické VOŠ se vždy u časového 

harmonogramu absolutoria musí řídit tím, jak mají lékaři čas. Nelze si představit, že lékaři  
seděli od rána do večera u absolutoria, než všichni studenti absolvují – tedy  pro nás je vhodný 
ten model, aby student udělal všechny zkoušky  naráz. 
Odpověď Mgr. Stará: My to teď narovnáme tou novelou školského zákona, že pokud budete 
mít lékaře z odborných předmětů, kteří budou vlastně u té zkoušky z odborných předmětů, 
tak budou jenom u té zkoušky z odborných předmětů. Jediný, kdo tam bude muset být po 
celou dobu, bude odborník z praxe. Ten by měl dohlížet na kvalitu odbornosti.  
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• Ing. Kolář  
o „Hlavní roli vidím hlavně v tom, že vedoucí vede toho studenta, že se mu věnuje těch 6 až 7 

měsíců, reaguje na dotazy. Směřujte ho a tak dále. Posudek a ta obhajoba, to je vyvrcholení 
celé té činnosti. Pro nás jako školy je to nejcennější, že nám ten čas obětují a kdybychom je 
pak měli třeba odradit tím, že budou muset někde celý den sedět, tak bych se bál toho, 
abychom o ně nepřišli.“  

• Ing. Davídková 
o Návrh – jednání koordinačního výboru mimo Prahu – Hotel Zámek Berchtold nebo hotel 

v Karlových Varech. Jednání je možné vést až do pozdních hodin a vyřešit více problémů 
najednou.  

o Vybrán byl Zámek Berchtold. Termín březen 2023. 

• Ing. Johanis 
o Otázka na chybějící informace o pedagogicko-sociální sekci. Informoval o průběhu absolutorií. 

Navrhl zpracování postoje pedagogicko-sociální sekce k danému problému. Za sekci 
spolupracoval s dr. Horeckým – řešili problematiku regulovaného povolání, pracovníky v 
sociálních službách, nikoliv sociální pracovníky. Jedná se o dvě kategorie, vzdělají obě 
kategorie. Pracovníky v sociálních službách vzdělávají v rámci kvalifikačního kurzu v profesním 
institutu. 

• Mgr. Heřmanová 
o U zdravotnických VOŠ zatím není vůle povolit 2letý obor pro absolventy zdravotních SŠ. Za 

AVOŠ jsem členkou té rady pro ošetřovatelství za zdravotnické školy a začínáme rozjíždět 
spolupráci. S kolegyní z VŠ jsme konstatovaly, že existují dva identické programy – VOŠ a Bc., 
bylo by vhodné stanovit nějakou prostupnost, aby naše absolventky profesního bakaláře 
vstoupily do bakaláře akademického s tím, aby pak byly schopné třeba za rok maximálně za 2 
semestry.  Jednaly jsme také o tématu absolventských prací. Navrhovaly jsme, aby se  práce 
zpracovaly třeba formou nějakých rešerší na nějaké téma apod. 

• Ing. Davídková 
o vyzvala všechny členy koordinačního výboru, aby popsali způsob, jakým u nich ve VOŠ 

probíhají absolutoria – následně všichni členové  KV postupně průběh absolutorií stručně na 
svých školách popsali.   

 

 

Zapsala: Ing. Anna Luxová  

Kontrola: PhDr. Pytloun, 19.2.2023 


